
احضار »شاخ های اینستاگرام« به پلیس فتا آژیر

گروه اجتماعی: رئیس پلیس فتای تهران با بیان اینکه بیش از ۳۰ 
درصد پرونده های مربوط به شاخ های اینستاگرام که از سوی فتای 
ناجا اعلام می شود، مربوط به تهران است، گفت: تاکنون یک سوم 
این پرونده ها به نتیجه رسیده و مسؤول یا مدیر صفحه به فتا احضار 
ش��ده و اقدامات لازم درباره آنها انجام ش��ده است. سرهنگ تورج 
کاظم��ی درباره اقدامات مجرمانه از طریق هک وای فای خانگی به 
ایلنا گفت: وقتی مجرمان بخواهند هویت خود را مخفی کنند و برای 
اینکه پلیس و مرجع قضایی نتواند به مجرم اصلی دست پیدا کند 
با هک وای فای خانگی به سیستم اینترنت دسترسی پیدا می کنند 
و از این طریق جرائم خود را مرتکب می ش��وند. وی با بیان اینکه 
نمی توان گفت چه جرائمی بیش��تر از طریق هک وای فای خانگی 
انجام می شود، خاطرنشان کرد: این افراد با سوءاستفاده از اینترنت 
یا آی پی ش��هروند عادی اقدامات مجرمانه خود را انجام می دهند، 

چرا که پلیس بعد از ردیابی برای شناس��ایی مجرم به یک آی پی 
یا آدرسی می رس��د که مجرم در آن نیست و فرد بی گناه دیگری 
در آن قرار دارد. رئیس پلیس فتای تهران در پاس��خ به پرسش��ی 
مبنی بر اینکه نتیجه بررسی صفحات »شاخ های اینستاگرامی« به 
کجا رسید؟ تصریح کرد: وقتی صفحات شاخ های اینستاگرام توسط 
فتای ناجا شناسایی می شوند، مدیران این صفحات در هر کدام از 
اس��تان ها که باشند به آن اس��تان اعلام می شود، فتای استان نیز 
ط��ی هماهنگی با مرجع قضایی و اخذ مجوز قضایی اقدامات لازم 
را انجام می دهد، در مواردی هم که از مسؤولیت فتا خارج باشد، با 
استفاده و همکاری پلیس امنیت اخلاقی موارد اعلام شده بررسی 
و بش��دت با آنها برخورد می شود. رئیس پلیس فتای فاتب با بیان 
اینکه از تعداد صفحات مجازی که فتای ناجا به فتای تهران اعلام 
کرده بود تعداد زیادی از موارد رس��یدگی ش��ده و با مدیر صفحه 

برخوردهای لازم صورت گرفته اس��ت، خاطرنش��ان کرد: بیش از 
۳۰ درصد پرونده هایی که در این زمینه از س��وی فتای ناجا اعلام 
می شود، مربوط به تهران است و تاکنون یک سوم این پرونده ها به 
نتیجه رسیده و مسؤول یا مدیر صفحه به فتا احضار شده و اقدامات 

لازم انجام شده است.

گروه اجتماعی: بی��ش از ۱۰ روز 
از انتشار لیست ناقص خبرنگاران 
دریافت کننده آرم طرح ترافیک گذشته است. قرار 
بود ش��هرداری تهران در این زمینه شفاف س��ازی 
کند و به تمام شائبه ها پایان دهد اما تاکنون هیچ 
اراده ای در مدیران ش��هرداری برای شفاف س��ازی 
کامل لیست مشاهده نمی شود. به گزارش فارس، 
ارائه س��همیه ترافیک خبرنگاران همچنان با اما و 
اگرهایی همراه اس��ت. پ��س از نزدیک به 2 ماه از 
اجرای طرح ترافیک یعنی از میانه اردیبهشت ماه، 
در نهایت هفته گذشته بود که معاونت حمل ونقل و 
ترافیک تحت فشار افکار عمومی و رسانه ها مجبور 
شد لیس��ت افرادی را که از س��همیه خبرنگاری 
برخوردار شده اند، منتشر کنند اما در حالی که همه 
در انتظار لیست کامل بودند، این لیست به صورت 
ناقص منتشر ش��د! در لیستی که شهرداری روی 
سایت شفافیت خود قرار داد، نام 2 هزار و 24۰ نفر 
به عنوان خبرنگار مش��مول سهمیه طرح ترافیک 
اعلام ش��د اما در کن��ار نام و ن��ام خانوادگی افراد 
هیچ نش��انی از رسانه محل فعالیت مشاهده نشد. 
درج نشدن نام رسانه محل فعالیت افراد مشمول 

س��همیه در حالی بود که در 
میان اسامی انتش��ار یافته از 
نمایندگان مجلس تا کارمندان 
شهرداری حضور داشتند، این 
اقدام معاون��ت حمل ونقل و 
ترافیک با انتق��ادات اعضای 

شورای شهر مواجه شد. همچنین ناهید خداکرمی، 
عضو ش��ورای پنجم تهران گفت: »در این لیست 
مشخص نیست خبرنگاری که اسمش آمده برای 
کدام رسانه است. برخی از نماینده های مجلس و 
فرزندان شان  آرم طرح ترافیک خبرنگاری دریافت 
کرده اند، این کار درس��ت نیس��ت، این طرح قرار 
بود برای خبرنگاران باش��د؛ آن مسؤولی که پشت 
میز می نشیند نیاز به طرح ترافیک ندارد«. محمد 
علیخانی، رئیس کمیسیون حمل ونقل شورا نیز با 
بیان اینکه طبق قانون باید اس��امی خبرنگاران و 
رسانه های آنها اعلام شود، گفت: این کار با تأخیر 
انجام ش��د و مدت زیادی طول کشید تا معاونت 

حمل و نق��ل و ترافیک یک 
لیست ناقص را منتشر کند، 
ای��ن موضوع باع��ث افزایش 
ابهامات ش��ده اس��ت. رئیس 
کمیس��یون حمل ونقل شورا 
ب��ا اش��اره به اینک��ه یک ماه 
قبل نامه زدیم و از ش��هرداری درخواست کردیم 
س��ریع تر اسامی خبرنگارانی که آرم طرح ترافیک 
دریافت کرده اند را برای شورا ارسال کند، گفت:  اما 
شهرداری پاس��خی نداد. شهرداری تخلف کرده و 
این موضوع را پیگیری می کنیم. علیخانی با تأکید 
ب��ر این موضوع که باید دلیل این کار ش��هرداری 
مشخص شود، گفت: به نظر می رسد ابهامات زیاد 
اس��ت و تبعیضاتی صورت گرفته که شهرداری از 
انتشار اسامی رسانه ها هراس دارد. »شهربانو امانی« 
یکی دیگر از اعضای شورای شهر تهران در واکنش 
به این اقدام ش��هرداری، خواهان پاسخگویی شده 
اس��ت: »مگر مدیران صاحب رسانه هستند که از 

سهمیه طرح ترافیک خبرنگاری استفاده کرده اند؟ 
باید پاس��خگو باش��ند. نماین��دگان مجلس همه 
ماش��ین های س��ازمانی دارند که مسؤولیت تردد 
آنها را برعهده دارد و دارای طرح ترافیک است لذا 
معتقدم مجلس و مقامات می توانند هزینه ورود به 
ط��رح ترافیک را از جیب مبارک پرداخت کنند«. 
همچنین »محسن خلیل آبادی«، عضو شورای شهر 
تهران با اشاره به اینکه مدیران شهرداری باید دلیل 
اعلام نش��دن اسامی رس��انه هایی که به آنها طرح 
ترافی��ک خبرنگاری تعلق گرفته را توضیح دهند، 
گفت: »معاونت حمل ونقل و ترافیک باید اس��امی 
دریافت کنندگان آرم طرح ترافیک و رس��انه ها را 
اعلام کند. این طرح به نام خبرنگاران است و نباید 
بچه های نمایندگان مجلس ی��ا فرزندان مدیران 
نش��ریه ها این طرح را دریافت کنند«. بی توجهی 
به جزئیات حیاتی این شفاف سازی می تواند باعث 
ایجاد رانت و سوءاس��تفاده برخی از این سهمیه ها 
شود. سوءاستفاده ای که حتی برخی اعضای شورای 
ش��هر از نمایندگان و کس��انی که به ناحق از این 
س��همیه برخوردار شده اند، درخواست بازگرداندن 

آن را کرده اند.
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طرح ترافیک پشت چراغ قرمز شفاف سازی!
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نماینده مجلس تشریح کرد
ترفند برخی جراحان 

برای فرار مالیاتی

 نماین��ده مجلس با بیان اینکه سیس��تم 
مالیاتی پزشکان از روی حدس و گمان اجرایی 
می شود، گفت: حذف کارتخوان ترفندی برای 
فرار مالیاتی برخی جراحان است. محمدجواد 
جمالی نوبندگان��ی درباره حذف کارتخوان ها از 
مطب پزش��کان با هدف فرار مالیاتی، به خانه 
ملت گفت: برای برخی از اعمال پزشکی بویژه 
در ح��وزه زیبایی مانند جراحی بینی و تزریق 
ژل که سازمان های بیمه گر هزینه آنها را تقبل 
نمی کنند، مع��دودی از پزش��کان هزینه های 
بسیاری را از بیماران در داخل مطب ها دریافت 
می کنند،  بنابراین این موضوع قابل کتمان نبوده 
و در بیشتر مواقع سازمان مالیاتی در جریان قرار 
نمی گیرد. نماینده مردم فسا در مجلس با اشاره 
به اینکه پزشکان دارای شرایط مالی قابل قبول 
از این نمونه از پزشکان هستند، افزود: متاسفانه 
پزشکان دیگری که در حوزه درمان مشغول به 
فعالیت هستند، قربانی همین پزشکانی هستند 
که هفته ای چندین عمل جراحی را بدون اطلاع 
اداره امور مالیاتی و در کلینیک های خصوصی 
انجام می دهند؛ جمع آوری کارتخوان ها توسط 
این پزش��کان به دلیل ف��رار مالیات��ی بوده و 
بیش��ترین اعتراض درباره افزای��ش مالیات  از 
این گروه پزشکان است. البته سیستم دریافت 
مالیات از پزشکان در حال حاضر بیشتر حدسی 
ب��وده و ممیز مالیاتی بیش��تر از روی حدس و 

گمان مالیات در نظر می گیرد.

استفاده از تجهیزات دست دوم
 در اتاق عمل

عضو کمیسیون بهداش��ت و درمان مجلس 
گفت: مستندات استفاده از وسایل دارای قابلیت 
چند بار اس��تفاده در اتاق عمل بررسی می شود. 
احم��د همت��ی درباره اب��لاغ بخش��نامه معاون 
وزیر بهداش��ت به دانش��گاه های علوم پزشکی و 
بیمارستان ها مبنی بر اس��تفاده دوباره از برخی 
وسایل یک بار مصرف در اتاق عمل، به خانه ملت 
گفت:  اتاق های عمل در بیمارستان ها تابع ضوابط 
و استانداردهایی هستند، خوشبختانه در کشور ما 
این ضوابط به شکل قابل قبولی تاکنون اجرا شده 
است؛ بنابراین تاکنون خارج از استانداردها اتفاقی 
در اتاق عمل رخ نداده و مستنداتی در این زمینه 
هم وجود ندارد. نماینده مردم سمنان در مجلس 
با اشاره به اینکه تاکنون چنین رویه ای در حوزه 
سلامت وجود نداشته است، افزود: نمی توان خارج 
از استاندارد ها در اتاق های عمل اقدام کرد و هیچ 
دلیلی برای آن قابل پذیرش نیس��ت، به عبارتی 
صدور مجوز برای استفاده مجدد از برخی وسایل 
یکبار مصرف جای تعجب داشته و قابلیت پیگیری 
دارد. وی با بیان اینکه مستندات و صدور هرگونه 
مجوز برای استفاده از وسایل دارای قابلیت چندبار 
استفاده در اتاق عمل باید مورد بررسی قرار گیرد، 
تصریح کرد: هیچ دلیل و بهانه ای از جمله کمبود 
اعتبار یا مدیریت هزینه در حوزه سلامت در این 
ب��اره قابل پذیرش و منطقی نیس��ت، در چنین 
شرایطی بهتر اس��ت اتاق عمل تعطیل شود اما 
نمی توان اقدام غیراستاندارد در بخش جراحی ها 
و اعمال درمانی در اتفاق های عمل داشت. گفتنی 
است معاون وزیر بهداشت با ارسال بخشنامه ای به 
دانشگاه های علوم پزشکی و بیمارستان ها، استفاده 
مجدد از برخی وسایل یک بار مصرف اتاق عمل را 
مجاز اعلام کرد؛ بخشنامه ای که طبق متن آن در 
راستای مدیریت منابع و مصارف ابلاغ شده است.

پرداخت وام ضروری از شهریورماه
مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری گفت: 
از شهریورماه به 4۰۰ هزار بازنشسته وام ضروری 
به مبلغ ۵ میلیون توم��ان و با کارمزد 4 درصد 
پرداخت خواهد شد. به گزارش تسنیم، جمشید 
تقی زاده با اش��اره به انجام همسان سازی حقوق 
 بازنشستگان صندوق بازنشستگی کشوری، گفت: 
82/۵ درصد از بازنشس��تگان هم اکنون حقوق 
2 میلی��ون و ۱۰۰ هزار تومان دریافت می کنند 
و ۳ درص��د از بازنشس��تگان نی��ز حداقل یک 
میلی��ون و 2۰۰ ه��زار تومان حق��وق دریافت 
می کنن��د. وی در ادامه با اش��اره به پرداخت وام 
ضروری به بازنشس��تگان صندوق بازنشستگی 
کش��وری، گفت: با پیگیری های صورت گرفته 
دریافت کنن��دگان وام از ۳۰۰ ه��زار نفر به 4۰۰ 
ه��زار نفر افزایش و مبلغ وام نیز از 4 میلیون به 
۵ میلیون تومان افزایش یافته اس��ت. تقی زاده 
گفت: با برنامه ریزی های صورت گرفته و همزمان 
با شهریورماه بازنشس��تگان می توانند از طریق 
سیس��تم مکانیزم و مراجعه به س��ایت صندوق 
اقدام به ثبت نام برای دریافت وام ضروری کنند 
ضمن اینکه کارمزد این وام 4 درصد و اقساط آن 

۳6 ماهه است.

عضو شورای شهر تهران اعلام کرد
 الکترونیکی شدن 

پرداخت کرایه تاکسی 

 عضو شورای شهر تهران از تحقق پرداخت 
الکترونیک کرایه تاکسی تا پایان تابستان سال 
جاری خبر داد. به گزارش باش��گاه خبرنگاران 
جوان، بهاره آروین، عضو شورای شهر تهران در 
صفحه توئیتر خود درباره پرداخت الکترونیکی 
کرایه تاکسی گفت: بیش از ۵ ماه است در تعامل 
با سازمان تاکسیرانی تحقق پرداخت الکترونیکی 
کرایه تاکس��ی را پیگیری می کنم. متاس��فانه 
اختلاف نظر بر س��ر می��زان و چگونگی ایفای 
نقش حاکمیتی سازمان تاکسیرانی و شهرداری 
تهران در فرآیند پرداخت الکترونیکی کار را به 
درازا کشانده است. این عضو شورای شهر تهران 
در ادامه افزود: اگر سازمان تاکسیرانی به جای 
ورود و اعطای انحصاری مجوز اجرای آزمایشی 
به یکی از نرم افزاره��ای موبایلی این بازار را به 
حال خود گذاشته بود، تا امروز خود مسافران و 
رانندگان با منطق رقابت و کیفیت به این حوزه 
سامان داده بودند و دیگر نیاز به ورود تاکسیرانی 
و ش��هرداری به این حوزه نبود. وی با اشاره به 
اینکه در جایگاه نماینده مردم در ش��ورا تلاش 
می کنیم پرداخت الکترونیکی کرایه تاکسی با 
رعایت ۳ اصل تا پایان تابستان 97 محقق شود، 
ادامه داد: شهرداری تهران نباید متولی کارهایی 
مانند تسویه وجوه پرداختی و عملیات پرداخت 
شود که جزو وظایف ذاتی اش نیست و تخصص 

و مهارتی هم در انجام آن ندارد.

تغییر ساعت شروع به کار خط 5 مترو
 مدیرعامل ش��رکت بهره ب��رداری متروی 
تهران گفت: با توجه به درخواس��ت مسافران 
همزم��ان با تغییر س��اعت کار ادارات اس��تان 
ته��ران، فعالیت خط ۵ مت��روی تهران تغییر 
می کن��د. به گ��زارش »وطن ام��روز«، فرنوش 
نوبخت، مدیرعامل شرکت بهره برداری متروی 
ته��ران و حوم��ه با اش��اره به اینک��ه خطوط 
پنجگانه مت��روی تهران و حوم��ه همزمان با 
اجرای بخشنامه استانداری تهران درباره تغییر 
ساعت کار، س��رویس دهی به مسافران را نیم 
ساعت زودتر آغاز کرد، اظهار داشت: با توجه به 
درخواست شهروندان و مسافران خط ۵ متروی 
تهران و حومه )گلشهر- تهران( برای شروع به 
کار زودتر این خط، به منظور رفاه حال تعداد 
زیاد مسافران و کارکنان ادارات، ساعت فعالیت 
این خط را از س��اعت ۵ صب��ح به 4:۳۰ صبح 
کاهش دادیم. وی تصریح کرد: از یکشنبه ۱7 
تیرماه ۱۳97، خط ۵ متروی تهران و حومه در 
مسیر )گلشهر - تهران( از ساعت 4:۳۰ صبح 
فعالیت خ��ود را آغاز می کند تا مس��افران در 
س��اعات جدید کاری بموقع به محل کار خود 
برسند. مدیرعامل شرکت بهره برداری متروی 
تهران و حومه در پایان خاطرنش��ان کرد: این 
تغییر ساعت فعالیت متروی تهران و حومه تا 

پایان تیرماه اعمال می شود.

فیلم س��ینمایی »دوئ��ل« ب��ه کارگردانی  ■
احمدرض��ا دروی��ش روز یکش��نبه ۱7 تیرماه 
س��اعت ۱6:۳۰ در نخس��تین برنامه » انتهای 
خیابان س��رو« با حضور منتقدان سینما  نقد 
و بررس��ی می ش��ود. موزه انقلاب اس��لامی و 
دفاع مق��دس هر هفته میزبان جلس��ات نقد و 

بررسی سینمای انقلاب و جنگ است.
دوره آموزش��ی مهارت افزای��ی مرک��ز علوم  ■

و ستاره شناس��ی ته��ران در ۳ بخش رباتیک، 
هوافضا، خلاقیت و برنامه نویسی برای کودکان 

و نوجوانان آغاز شد.
اولین جشنواره تابستانی شادستان به منظور  ■

غني س��ازي و گذران مطلوب اوقات فراغت در 
شهرداری منطقه ۱۰ تهران آغاز به کار کرد.

سیدحس��ین یحی��ی زاده، رئی��س مرک��ز  ■
تحقیقات سرطان بیمارستان میلاد  استعمال 
دخانیات و مصرف الکل را 2 دلیل عمده ابتلا به 
سرطان های سر و گردن دانست و گفت: شیوع 
س��رطان های سر و گردن در ایران برابر با سایر 
کش��ورهای دنیاس��ت اما در ایران این سرطان 

بیشتر مردان را مبتلا می کند.
حامد علامتی، دبیرکل اتحادیه انجمن های  ■

اسلامی دانش آموزان با بیان اینکه برنامه ریزی 
برای اوقات فراغت دانش آموزان با نگاه تربیتی 
قطع��اً نقش موث��ری در کاهش آس��یب های 
اجتماعی دارد، اظهار داش��ت: معتقدیم متولی 
اصلی برنامه های اوقات فراغت، خانواده اس��ت 
و دس��تگاه های فرهنگی باید در کنار خانواده 
باشند. وی با بیان اینکه ۵ میلیارد تومان برای 
برنامه های تابستان پیش بینی شده است، گفت: 
بیشتر برنامه های تابستانی اتحادیه انجمن های 

اسلامی دانش آموزان رایگان است.

نبض جامعه

گ�روه اجتماعی: طبق اعلام سازمان 
غ��ذا و دارو، ش��رکت  های دارویی از 
ابتدای امس��ال تا پایان ماه گذشته 
ارز  دلار  میلی��ون   ۳۰۰ )خ��رداد( 
دریاف��ت کرده  ان��د؛ ب��ا ای��ن وجود 
مس��اله تخصیص ارز ای��ن روزها در 
بس��یار جنجال برانگیز  دارو  صنعت 
شده است و متولیان این حوزه نظر 
دیگری دارند. به گزارش ایرنا، همین 
چند هفته پیش بود که سیدمهدی 
س��جادی، دبیر انجمن داروس��ازان 
ای��ران اعلام کرد تف��اوت نرخ ارز در 
تامین اقلام دارویی سفارش��ی، وقفه 
ایجاد کرده است اما اکنون نه تفاوت 
ن��رخ ارز، بلکه موض��وع تخصیص و 
تأمین ارز در کانون توجه حوزه دارو 
قرار گرفته اس��ت. غلامرضا اصغری، 
رئی��س س��ازمان غ��ذا و دارو گفته 
اس��ت ارز 42۰۰ تومان��ی در اختیار 
تامین کنن��دگان دارو و تجهی��زات 

پزش��کی قرار گرفته است و هیچ مشکلی در این 
زمینه وجود ندارد اما از س��وی دیگر گلایه برخی 
شرکت  های دارویی این است که چرا ارزی به آنها 
داده نشده است. بی شک بخشی از بازار دارویی به 
طور مستقیم وابسته به ارز است؛ داروهای وارداتی 
که باید با ارز از خارج تامین کرد و از س��وی دیگر 
تامی��ن مواد اولیه نیم��ی از داروهای تولید داخل 
که به ارز نیاز دارد. روش��ن است هرگونه اختلال 
در زنجی��ره تامی��ن ارز ب��رای تولیدکنن��دگان و 
واردکنندگان دارو، کشور را با کمبودهای دارویی 

روبه رو می کند. 
ارز نداریم ■

از  س��ماواتی«  »آس��یه  ب��اره،  همی��ن  در 
واردکنندگان دارو که به دنبال ثبت سفارش خود 
به دنبال دارو اس��ت، اظهار داشت: طی جلسه ای 
چن��د هفته پیش ب��ا نمایندگان بان��ک مرکزی، 
س��ندیکای تولید کنن��دگان دارو، اتحادیه ه��ا و 
ش��رکت  های دارویی، اعلام شد وضعیت بازار دارو 
مطلوب نیست و ممکن است بدتر شود، چون ارز 
نداریم اما دارو اولویت اول تخصیص ارز خواهد بود 
و ارز قبل از هرچیز به دارو و تجهیزات پزش��کی 
اختصاص خواهد یافت. وی اف��زود: از اول خرداد 

ثبت س��فارش   ۵ تاکن��ون 
مواد اولیه دارویی داش��تیم و 
منتظر تخصیص ارز بودیم تا 
بانک عامل، درخواس��ت ما را 
به بانک مرکزی ارس��ال کند 
که ای��ن روند طی ش��د. وی 
خاطرنشان کرد: اختصاص ارز 
ب��رای دارو در 2 قالب »طرح 
ارز بانک��ی« و »ط��رح نیما« 

انجام می ش��ود. ادعا می ش��ود هر دو ارز با قیمت 
42۰۰ تومانی اس��ت، البته ارز در طرح ارز بانکی 
زودتر محقق می ش��ود. ارز طرح نیمایی از طریق 
فروش ارز پتروش��یمی به دست می        آید که هنوز 
ارزی از این طریق دریافت نشده است. وی تصریح 
می کند: ارز 42۰۰ تومانی تنها تا هفته اول خرداد 
تخصیص داده شد و بعد از آن به هیچ شرکتی ارز 
ندادند و تنها درخواست جمع کردند اما خروجی 
نداش��ت. س��ماواتی تاکید کرد: در مواردی یا ارز 
مورد نیاز را تخصیص نمی دهند یا اینکه خیلی دیر 

اختصاص می دهند.
اختصاص 500 میلیون دلار دیگر به حوزه دارو ■

از س��وی دیگر، کیانوش جهانپور، س��خنگوی 

س��ازمان غذا و دارو در ارتباط 
با تخصی��ص ارز مورد نیاز به 
ش��رکت  های داروی��ی گفت: 
روند تخصیص ارز با پیگیری 
سازمان غذا و دارو و مصوبات 
س��تاد ویژه اقتصادی دولتی 
تس��ریع و تسهیل شده است. 
وی افزود: حتی با پیگیری  های 
سازمان غذا و دارو بروکراسی 
اداری برای تخصیص ارز دارویی و حتی ترخیص 
گمرکی، گش��ایش اعتبار و ثبت سفارش کاهش 
یافته اس��ت. وی تصریح کرد: تخصیص ارز برای 
دارو تا ۳/۵ میلیارد دلار قطعی شده است که ۳۰۰ 
میلی��ون دلار آن ثبت ش��ده و ۵۰۰ میلیون دلار 
دیگر در حال تخصیص و گش��ایش اعتبار است. 
سخنگوی س��ازمان غذا و دارو گفت: شرکت  های 
مجاز می توانن��د برای تس��ریع در تخصیص ارز، 
ثبت سفارش  های خود را انجام دهند. می خواهیم 
در همین ماه  های ابتدایی سال، ذخیره دارویی یک 
سال کش��ور را وارد کنیم که دیگر نیازی نداشته 
باشیم به نیمه دوم س��ال برسیم. وضعیت نرمال 
اس��ت. وی درباره ارز نیمایی برای دارو نیز افزود: 

ارز نیمایی ب��ه دارو نمی دهیم و ارز 
دولتی 42۰۰ تومان��ی برای دارو در 

نظر گرفته شده است.
همکلام  نشدن بانک مرکزی و  ■

صنعت دارو
اما عب��اس کبریای��ی زاده، عضو 
هی��ات مدی��ره صاحب��ان صنای��ع 
داروهای انسانی معتقد است: بانک 
مرکزی ثبات ن��دارد؛ دارو حدود 8 
تا 9 ه��زار ن��وع کالای گوناگون از 
یک م��اده اولیه حلال تا مواد موثره 
دارویی را در برمی گیرد و برخی افراد 
در بان��ک برای گروه  ه��ای گوناگون 
دارویی، تصمیم   گی��ری می کنند و 
توج��ه نمی کنند دارو یک »بس��ته 
وی��ژه« اس��ت. وی اف��زود: صنعت 
داروی کش��ور با بانک مرکزی دچار 
مشکل عدم همکلامی است و بانک 
مرکزی هر ۳ تا 4 ماه یک مش��کل 
برای صنع��ت دارو ایج��اد می کند 
و بعد متوجه می ش��ود اش��تباه کرده اس��ت. وی 
تصریح کرد: ش��رکت  های تولید دارو، 97 درصد 
نیاز داخلی کش��ور را تامین می کنن��د اما از اول 
س��ال تاکنون نتوانس��ته اند ارز مورد نیاز خود را 
بگیرند. ش��اید با رابطه به برخی ها ارز داده شده 
است؛ استانداردهای بانکی برای تخصیص ارز به 
ش��رکت  های دارویی، عادلانه نیس��ت و اکنون با 
مشکلات جدی مواجه هس��تیم که کمبودهای 
داروی��ی موجود در ب��ازار ناش��ی از این موضوع 
اس��ت. عضو هیات مدی��ره س��ندیکای صاحبان 
داروهای انس��انی گفت: مقصر اصلی کمبودهای 
دارویی، بانک مرکزی است که کارشناسان ناشی 
و مسؤولیت ناپذیر این مش��کل را ایجاد کرده   اند. 
کبریایی زاده این پرس��ش را مطرح کرد که مردم 
چندبار باید چوب ندانم کاری  های مدیران نالایق را 
بخورند. کبریایی زاده تصریح کرد: از ابتدای امسال 
کمت��ر از ۱۰۰ میلیون دلار به صنع��ت دارو ارز 
اختصاص داده شده است. تولیدکنندگان دارو 97 
درصد نیاز کشور را تامین می کنند. کل ارز مورد 
نیاز صنعت دارو 8۰۰ میلیون دلار است، در حالی 
که واردات دارو که ۳ درصد نیاز کشور را تشکیل 

می دهد، ۱/۱ میلیارد دلار مصرف ارز دارد.

گروه اجتماع�ی: معاون پارلمانی 
اع��لام  ب��ا  پاس��داران  س��پاه 
موفقیت آمی��ز بودن پ��روژه بارورس��ازی ابرها در 
کش��ور، گفت: این پروژه در زمس��تان 96 و بهار 
س��ال جاری با موفقیت انجام شد و ادامه طرح در 
پاییز صورت خواهد گرف��ت. محمدصالح جوکار، 
معاون پارلمانی س��پاه درباره پروژه بارورس��ازی 
ابرها که پیش از این مقرر ش��ده بود خریداری و 
نصب تجهیزات آن از سوی سپاه پاسداران صورت 

گیرد، به خانه ملت گفت: این پروژه در زمس��تان 
سال گذشته و بهار سال جاری اجرا و بارورسازی 
ابرها انجام شد که نتیجه مثبت داشت. وی با بیان 
اینکه این پروژه با همکاری و هدف گذاری وزارت 
نیرو صورت گرفته و کار اجرایی آن بر عهده سپاه 

پاس��داران اس��ت، گفت: اجرای بارورسازی ابرها 
در مناطق خاصی از کش��ور همچون استان های 
زنجان، قزوین، مرکزی و برخی اس��تان های دیگر 
بوده است. معاون پارلمانی سپاه پاسداران انقلاب 
اس��لامی در پای��ان خاطرنش��ان ک��رد: ادامه کار 

بارورس��ازی ابرها برای فصل پاییز صورت خواهد 
گرف��ت، چرا که برای اج��رای این طرح باید ابری 
در آس��مان برای بارورس��ازی وجود داشته باشد. 
گفتنی اس��ت، پیش از این معاون پارلمانی سپاه 
از خریداری و نصب تجهیزات موردنیاز برای بارور 
کردن ابرها روی هواپیما خبر داده و گفته بود که 
سپاه برخی موادی را که برای تزریق به ابرها جهت 
بارور کردن لازم اس��ت خریداری کرده که به رفع 

مشکل کم آبی در کشور کمک شایانی می کند.

آوای شهر

تولی�د  ش�رکت  های  کبریای�ی زاده: 
دارواز اول س�ال تاکنون نتوانس�ته اند 
ارز م�ورد نیاز خود را بگیرند. ش�اید با 
رابطه به برخی ها ارز داده ش�ده است؛ 
استانداردهای بانکی برای تخصیص ارز 
به شرکت  های دارویی، عادلانه نیست و 
اکنون با مشکلات جدی مواجه هستیم
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چالش  های بخش دارویی کشور برای دریافت ارز مورد نیاز ادامه دارد

صنعت دارو در انتظار ارز دولتی

معاون پارلمانی سپاه اعلام کرد

تداوم پروژه بارورسازی ابرها

کوتاه و گویا


